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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Olle Burell (S) och ledamoten Jan Jönsson (FP) utsågs 

att justera protokollet från dagens sammanträde. Justering av 

protokoll ska ske senast torsdagen den 5 november 2015. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens sammanträde 

den 21 september 2015 

Beslut 

Anmälan av protokollet från utbildningsnämndens sammanträde 

den 21 september 2015, som blivit vederbörligen justerat, 

godkänns. 
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§ 3   

Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 13 oktober 2015 

Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 13 oktober 2015, som blivit vederbörligen 

justerat, anmäls och läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområden 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

Delegationsbeslut till och med den 7 oktober 2015 från: 

Ledningsstaben  

Gymnasieavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

 

Anmälan av förvaltningsutlåtande som svar på remissen från 

kommunstyrelsen om Reviderad modell för strukturtillägg – 

Gemensam gymnasieregion 2.0, dnr 1.4.1-1377/2015. 

 

Protokoll från utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 

den 15 september och 7 oktober 2015 

 
Beslut 

Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
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§ 6   

Månadsrapport  

Ekonomisk rapport för september 2015 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 7   

Skillnadernas Stockholm 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 28 

september 2015, dnr 1.6.1-8652/2015. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat rapporten ”Skillnadernas 

Stockholm” till utbildningsnämnden. Rapporten ger en samlad bild 

av skillnader i livsvillkor i Stockholms stad och hur dessa har 

utvecklats över tid. Utbildningsnämnden ombeds beskriva de 

huvudsakliga utmaningarna för att stärka den sociala hållbarheten 

inom sitt verksamhetsområde.  

 

Utmaningarna för att skapa en sammanhållen stad kräver en 

gemensam kraftsamling och ökad samverkan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan med 

gymnasieavdelningen och avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamöterna Cecilia Brinck (M) och Jan Jönsson (FP)framlade ett 

eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Jan Jönsson (FP) Reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

att därutöver anföra följande: 

 

I budgeten för 2015 angav majoriteten att ”För att synliggöra både 

behov och möjligheter ska staden tillsätta en social 

hållbarhetskommission med fristående forskare som granskar på 

vilket sätt staden kan bidra till en jämlik stad.” En sådan 

formulering för närmast tanken till en fristående utredning, vars 

ledamöter är forskare, som på ett obundet sätt kan komma med 

rekommendationer. Istället har majoriteten nu beslutat om en 

kommission som i praktiken består av ett par ledande tjänstemän 

inom staden och att dessa ska ”samverka” med fristående forskare. 

Risken är därmed stor att kommissionen kommer att presentera 

slutsatser och förslag som framför allt överensstämmer med den 

styrande majoritetens önskemål. Vi skulle vilja hävda att så redan är 

fallet. 

 

Rapporten ”Skillnadernas Stockholm” syftar till att ge en första 

övergripande bild av läget i Stockholms stad och den kommer att 

följas upp med vidare analyser och redovisningar längre fram.  Vi 

tycker ambitionen är god men anser att politiska tolkningar bör 

lämnas utanför detta arbete tills vidare och att vi istället bör 

fokusera på de utmaningar som Stockholm de facto står inför. 

Dessvärre har inte den rödgrönrosa majoriteten lyckats förhålla sig 

neutrala eller ens sansade i sina långtgående slutsatser av rapporten 

utan tolkar faktaunderlaget så som det passar deras världsbild. 

 

Att rapporten är skriven utifrån den nuvarande vänstermajoritetens 

världsbild och problemformuleringar märks på ett flertal ställen. Låt 

oss ta några exempel. När kommissionen förklarar 

bostadssegregationen som ett resultat av det minskade antalet 

hyresrätter i innerstaden, inte det låga antalet bostadsrätter i 

ytterstaden, väljer man att bekräfta den styrande majoritetens 

världsbild. Den implicerade lösningen blir att bygga fler hyresrätter 

i innerstaden, men inte att verka för fler bostadsrätter i ytterstaden. 

Så tar en förment neutral rapport på ett subtilt sätt politisk ställning. 

 

Vi ställer oss vidare tveksamma till flera av de tolkningar som görs i 

rapporten, där fakta och siffror jämförs i syfte att bekräfta en, av 

majoriteten, redan dragen slutsats istället för att lyfta fakta utifrån 

den verklighet som visas. Jämförelser görs utifrån målsättningen att 

visa en så stor skillnad som möjligt istället för fokus att skapa en 

rättvisande bild av Stockholm. För oss är det avgörande att alltid 

arbeta för att alla ska få det bättre, inom alla delar av samhället 

utifrån varje persons förutsättningar och ambition. Den rödgrönrosa 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 9/2015 

Sida 11 (42) 

2015-10-22 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

majoriteten arbetar aktivt för att bildsätta en stad i förfall, där inga 

insatser har gjorts för att motverka detta. Ambitionen att svartmåla 

det arbete som gjorts är tydlig. 

 

Exempelvis dras slutsatsen att andelen hushåll med långvarigt 

ekonomiskt bistånd ökar. Det är visserligen korrekt och ett tydligt 

resultat av att Stockholms stad idag har den lägsta nivån av 

ekonomiskt biståndstagande sedan räkningarna började 1982. De 

som idag har ett behov av ekonomiskt biståndstagande är personer 

som står långt ifrån arbetsmarknaden av olika anledningar och som 

kräver djupare insatser för att ta sig tillbaka. Sådana tolkningar 

måste föregås av en bredare bild. Den rekordlåga nivån av antal 

hushåll med ekonomiskt bistånd gör att andelen hushåll med långa 

biståndstider (10–12 månader per år) ökat från 26 procent 1995 till 

43 procent av det totala antalet biståndshushåll 2014. Men vi får 

inte glömma att Stockholm trots det har historiskt låga nivåer av 

ekonomsikt biståndstagande.  

 

Trots detta hoppas vi att majoriteten läser kommissionens rapport 

med intresse. En av de mest intressanta slutsatserna rör det starka 

sambandet mellan stadsdelars socioekonomiska sammansättning 

och stadskvaliteter. Även utanför innerstaden går det att bygga 

stadsdelar med god tillgång till service, en bra blandning av 

bostäder och arbetsplatser, och nära till kollektivtrafik. Tyvärr har 

stora delar av det efterkrigstida Stockholm högst medvetet inte 

byggts på detta sätt, utan som isolerade öar där service och 

arbetsplatser lagts någon annanstans. 

 

Indirekt innebär resultaten ett stort underkännande av såväl tidigare 

som nuvarande vänstermajoriteters stadsbyggnadspolitik. Det är den 

stadsbyggnadspolitiken, med miljonprogrammets prefabricerade 

hyresrättsenklaver som flaggskepp, som lett till den segregation vi 

ser idag. 

 

Lösningen är att arbeta för en mer blandad stad, där arbetsplatser 

flyttas ut till ytterstaden, där förtätning ger underlag för fler butiker 

och restauranger, och där reformer av hyressättningssystemet i 

nyproduktionen gör det möjligt att bygga nya hyresrätter i de mest 

attraktiva lägena samtidigt som fler bostadsrätter gör det möjligt för 

fler boende i ytterstaden att äga sitt boende. 

 

Rapporten visar att skolresultaten mellan enskilda skolor skiljer 

stort. Att nyanlända elever räknas in i statistiken som ligger till 

grund för analysen ger en felaktig bild av situationen. Det förklarar 

inte alla skillnader, men för vissa ytterstadskolor en stor del av dem.  

 

Det konstateras i rapporten att socioekonomiska förutsättningar har 

betydelse för skolresultaten och att skillnaderna i betygsnivåer 

mellan till exempel Bromma och Rinkeby-Tensta är stora. Valfrihet 
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i skolan har en avgörande roll när det gäller att komma till rätta med 

detta problem. Genom det fria skolvalet ökar blandningen av elever 

i många skolor och varje år lämnar tusentals barn och ungdomar 

Stockholms ytterområden för innerstadsskolor. Framgångsrika 

friskolehuvudmän bör även uppmuntras att etablera sig i utsatta 

bostadsområden. 

 

 I övrigt så är välutbildade och skickliga lärare avgörande för att 

lyfta skolresultaten. Vi behöver även fortsättningsvis arbeta med att 

höja lärarlönerna och med att erbjuda skickliga lärare 

utvecklingsmöjligheter.  

  

Vi vill avslutningsvis påpeka att det är högst anmärkningsvärt att 

rapporten Skillnadernas Stockholm presenterades på stadens 

hemsida i juni i kommissionens namn, trots att kommissionen då 

ännu inte hade organiserats eller börjat verka.  

 

Tyvärr anser vi på grund av ovanstående att risken är stor att 

kommissionen kommer att fungera som en utredningstjänst för 

vänstermajoriteten snarare än att komma med djärva och 

vetenskapligt underbyggda förslag på hur Stockholm kan bli en stad 

där alla har förmågan att förverkliga sina djupast liggande 

möjligheter. Kommissionen för ett socialt hållbart Stockholm bör 

med anledning av ovanstående göras om så att kommissionens 

ledamöter är fristående forskare. Stadsledningskontorets roll bör 

vara att bistå med faktaunderlag. Ytterligare vetenskaplig expertis i 

särskilda frågor kan knytas till kommissionen vid behov. 
 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen gemensamt från (M) och (FP). 
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§ 8   

Genomförandeförslag för anpassning av Hjorthagen skolas 

kök och matsal 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om en 

anpassning av Hjorthagens skolas kök och matsal till en 

kostnad om 7,3 mnkr, motsvarande en tillkommande årlig 

hyreskostnad om 497 tkr, beräknat för det första året. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 1 

oktober 2015, dnr 2.6.3-1132/2014. 

 

2014 års elevantalsprognos visar på ett ökat behov av skolplatser i 

norra delen av Stockholms innerstad. Fram till dess att den 

planerade nya skolan i Norra Djurgårdsstaden står färdig behöver 

Hjorthagens skolas lokalkapacitet utökas med en 

paviljonguppställning. 

 

I anslutning till paviljonguppställningen föreslår förvaltningen en 

anpassning av Hjorthagens skolas befintliga kök och matsal. Köket 

och matsalen behöver upprustas och standarden behöver höjas för 

att skolans kapacitet ska kunna ökas. I den lösning som presenteras i 

detta tjänsteutlåtande anpassas kök och matsal för en kapacitet om 

totalt 450 personer. Hjorthagens skola kommer under tiden för 

paviljongetableringen att ha ett serveringskök. Efter att 

paviljonguppställningen demonteras kommer köket fungera som ett 

fullt fungerande mottagningskök. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning och 

grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB, representanter från 

Hjorthagens skolledning och en samordnande huvudskyddsombud. 

Samråd med stadsledningskontoret har skett. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om en 

anpassning av Hjorthagens skolas kök och matsal till en 

kostnad om 7,3 mnkr, motsvarande en tillkommande årlig 

hyreskostnad om 497 tkr, beräknat för det första året. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 9   

Inhyrningsmedgivande av paviljong på Hjorthagens skola 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om att 

teckna ett hyresavtal med SISAB, för perioden 2016 – 2019, 

avseende en tillfällig paviljongetablering på fastigheten 

Elektriciteten 5, adress Jägmästargatan 25, till en hyra första 

året om 3,7 mnkr, etapp 1, samt en tillkommande årlig 

hyreskostnad om 2,6 mnkr från och med höstterminen 2018, 

etapp 2.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande att teckna ett hyresavtal med 

SISAB, för perioden 2016 – 2019, avseende en tillfällig 

paviljongetablering på fastigheten Elektriciteten 5, adress 

Jägmästargatan 25, till en hyra första året om 3,7 mnkr, etapp 1, 

samt en tillkommande årlig hyreskostnad om 2,6 mnkr från och 

med höstterminen 2018, etapp 2.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 1 

oktober 2015, dnr 2.6.3-1132/2014. 

 

2014 års elevantalsprognos visar på ett ökat behov av skolplatser i 

norra delen av Stockholms innerstad. Fram till dess att den 

planerade nya skolan i Norra Djurgårdsstaden står färdig behöver  

skollokaler tillskapas i området. Den nya skolan planeras inte vara 

färdig förrän  höstterminen år 2019. För att tillgodose behovet fram 

till dess föreslår utbildningsförvaltningen en inhyrning av en 

tillfällig paviljonguppställning vid Hjorthagens skola för att öka 

skolans kapacitet med upp till 240 platser till och med höstterminen 

år 2019. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning och 

grundskoleavdelningen i samarbete med SISAB, Östermalms 

stadsdelsförvaltning och ett samordnande huvudskyddsombud. 

Samråd med stadsledningskontoret har skett. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om att 

teckna ett hyresavtal med SISAB, för perioden 2016 – 2019, 

avseende en tillfällig paviljongetablering på fastigheten 

Elektriciteten 5, adress Jägmästargatan 25, till en hyra första 

året om 3,7 mnkr, etapp 1, samt en tillkommande årlig 
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hyreskostnad om 2,6 mnkr från och med höstterminen 2018, 

etapp 2.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande att teckna ett hyresavtal med 

SISAB, för perioden 2016 – 2019, avseende en tillfällig 

paviljongetablering på fastigheten Elektriciteten 5, adress 

Jägmästargatan 25, till en hyra första året om 3,7 mnkr, etapp 1, 

samt en tillkommande årlig hyreskostnad om 2,6 mnkr från och 

med höstterminen 2018, etapp 2.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 10   

Förslag till beslut om ombyggnation för bageriutbildning vid 

Stockholms Hotell- och restaurangskola 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om ombyggnation för bageriutbildning vid 

Stockholms Hotell- och Restaurangskola, till en bedömd 

projektkostnad om 16 917 860 kr och med en tillkommande 

hyra år ett om 1 441 095 kr. 

2. Utbildningsnämnden överlämnar ärendet till 

kommunsstyrelsens ekonomutskott för godkännande och under 

förutsättning av utskottets godkännande uppdrar åt 

förvaltningen att beställa genomförandet av SISAB.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 8 

september 2015, dnr 13-324/7797. 

 

Nuvarande lokaler för bageriutbildningen vid Enskede gårds 

gymnasium är slitna och har svårt att tillgodose verksamhetens 

behov. Utbildningsförvaltningen har därför genomfört en utredning 

om möjligheten att flytta bageriutbildningen till Stockholms Hotell- 

och Restaurangskola vid Globen. Utredningen visar att det är 

möjligt genom ombyggnation i delar av Hotell- och 

Restaurangskolan. Enligt SISAB:s bedömning kan ombyggnaden 

vara klar till vårterminen 2017. Den totala hyresgenererande 

kostnaden för ombyggnaden bedöms till 16 917 860 kr, med en 

tillkommande hyra år ett om 1 441 095 kr. 

  

Genom att flytta bageriutbildningen ser utbildningsförvaltningen att 

befintliga lokaler vid Enskede gårds gymnasium på sikt kan 

utnyttjas mer effektivt. Förvaltningen föreslår därför att 

utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag att uppdra till 

SISAB att genomföra de föreslagna åtgärderna. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 

samråd med gymnasieavdelningen, huvudskyddsombud, 

personalrepresentanter samt SISAB och Stadsledningskontoret. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

inriktningsförslag om ombyggnation för bageriutbildning vid 

Stockholms Hotell- och Restaurangskola, till en bedömd 
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projektkostnad om 16 917 860 kr och med en tillkommande 

hyra år ett om 1 441 095 kr. 

2. Utbildningsnämnden överlämnar ärendet till 

kommunsstyrelsens ekonomutskott för godkännande och under 

förutsättning av utskottets godkännande uppdrar åt 

förvaltningen att beställa genomförandet av SISAB.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 11   

Inhyrningsmedgivande för lokal i fastigheten Stora Mans 1 för 

Johan Skytteskolan 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om att 

teckna ett hyresavtal med Förskolan Olympen AB, för perioden 

1 januari 2016 till 31 juli 2018, avseende lokal på fastigheten 

Stora Mans 1, adress Stora Mans väg 11 B, till en hyra första 

året om 3,7 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande att teckna ett hyresavtal med 

Förskolan Olympen AB, för perioden 1 januari 2016 till 31 juli 

2018, avseende lokal på fastigheten Stora Mans 1, adress Stora 

Mans väg 11 B, till en hyra första året om 3,7 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 8 

oktober 2015, dnr 2.6.3-9369/2015. 

 

2014 års elevantalsprognos visar på ett ökat behov av 

utbildningsplatser i Älvsjö-området. Fram till dess att den planerade 

utbyggnationen av Johan Skytteskolan står färdig behöver 

utbildningsplatser skapas i området. Utbyggnaden av skolan 

planeras inte vara färdig förrän år 2019 - 2020.  

 

För att tillgodose en del av behovet fram till dess att Johan 

Skytteskolan byggs ut, föreslår utbildningsförvaltningen en 

inhyrning av lokal på Stora Mans väg 11 B för att öka skolans 

kapacitet med upp till fem klasser till och med åtminstone 

höstterminen år 2018. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning och 

grundskoleavdelningen. Samråd med stadsledningskontoret har 

skett. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om att 

teckna ett hyresavtal med Förskolan Olympen AB, för perioden 

1 januari 2016 till 31 juli 2018, avseende lokal på fastigheten 

Stora Mans 1, adress Stora Mans väg 11 B, till en hyra första 

året om 3,7 mnkr. 

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om medgivande att teckna ett hyresavtal med 

Förskolan Olympen AB, för perioden 1 januari 2016 till 31 juli 
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2018, avseende lokal på fastigheten Stora Mans 1, adress Stora 

Mans väg 11 B, till en hyra första året om 3,7 mnkr. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 12   

Studieutbud i gymnasieskolan och gymnasiesärskolan läsåret 

2016/2017 

Beslut 

Förvaltningen föreslår att nämnden fastställer studievägsutbudet i 

gymnasieskolan och gymnasiesärskolan läsåret 2016/2017 i enlighet 

med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 2 

oktober 2015, dnr 3.4.2-9174/2015. 

 

Förvaltningens förslag innehåller organisation av studievägsutbudet 

vid stadens kommunala gymnasieskolor läsåret 2016/2015. 

Studievägsutbudet fastställs årligen av utbildningsnämnden.  

 

Antalet platser på de olika programmen i gymnasieskolan och i 

gymnasiesärskolan ska enligt skollagen så långt det är möjlig 

anpassas med hänsyn till ungdomarnas önskemål.  

 

Anpassningen till önskemålen innebär att den definitiva 

dimensioneringen inte kan göras förrän ungdomarnas val är kända. 

Beslut om ändringar i dimensionering, liksom fördelningen av 

utbildningsplatser till respektive skolenhet, är delegerat till 

gymnasiedirektören. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen och avdelningen för 

utveckling och samordning i samråd med stadens kommunala 

gymnasieskolor. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Förvaltningen föreslår att nämnden fastställer studievägsutbudet i 

gymnasieskolan och gymnasiesärskolan läsåret 2016/2017 i enlighet 

med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 13   

Inrättande av ny skolenhet för utbildning av nyanlända inom 

språkintroduktion 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

inrättande av ny skolenhet för utbildning inom 

språkintroduktion. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 8 

oktober 2015, dnr 3.4.2-9374/2015. 

 

Med anledning av allt fler nyanlända ungdomar har behovet av 

utbildningsplatser på språkintroduktion ökat de senaste åren. 

SPRINT-gymnasiet är en skolenhet med specifikt uppdrag att 

erbjuda nyanlända att påbörja sina studier inom språkintroduktion. 

Skolenheten har utvecklat en studieorganisation som inkluderar 

tester av elevernas förkunskaper och kurssystem som möjliggör att 

anpassa innehåll och takt till varje elev. 

 

Efter studietiden på SPRINT-gymnasiet går eleverna vidare till 

fortsatta studier på andra gymnasieskolor. SPRINT-gymnasiet är 

redan nu nästan fullt och antalet nyanlända ungdomar ökar. 

Förvaltningen föreslår att ytterligare en skolenhet för nyanlända 

inrättas skyndsamt. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag om 

inrättande av ny skolenhet för utbildning inom 

språkintroduktion. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 14   

Delegation i upphandling av bemanningstjänster vid vakanser 

inom pedagogiska verksamheter 2016 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden delegerar till utbildningsdirektören att 

besluta om förfrågningsunderlag, tilldelningsbeslut, teckna 

ramavtal, besluta om förlängningar, förändringar och tillägg till 

avtalet utifrån affärsmässiga grunder i upphandlingen av 

bemanningstjänster vid vakanser inom pedagogiska 

verksamheter 2016. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 8 

oktober 2015, dnr 1.3.3-8709/2015. 

 

Utbildningsförvaltningen genomför tillsammans med samtliga 

stadsdelsförvaltningar i Stockholms stad upphandling av 

bemanningstjänster vid vakanser inom de pedagogiska 

verksamheterna. Upphandlingen omfattar kommunalt driven 

förskola, förskoleklass, grund- och gymnasieskola grund- och 

gymnasiesärskola och fritidshem. Ramavtal planeras träda i kraft 

den 1 augusti 2016 och tecknas för två år med möjlighet till 

förlängning i ett plus ett år, dock längst till och med den 31 juli 

2020. 

 

Stadsdelsnämnderna har delegerat till utbildningsdirektören att 

utarbeta och besluta om förfrågningsunderlag, MBL-förhandlingar, 

annonsering, utvärdering, tilldelningsbeslut, teckna avtal med 

antagna leverantörer, samt avtalsförvaltning. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden delegerar till utbildningsdirektören att 

besluta om förfrågningsunderlag, tilldelningsbeslut, teckna 

ramavtal, besluta om förlängningar, förändringar och tillägg till 

avtalet utifrån affärsmässiga grunder i upphandlingen av 

bemanningstjänster vid vakanser inom pedagogiska 

verksamheter 2016. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 15   

Delegation i upphandling av bibliotekssystem 2015 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att utbildningsdirektören får i 

uppdrag att fastställa förfrågningsunderlag för 

utbildningsnämndens upphandling av bibliotekssystem, fatta 

tilldelningsbeslut, teckna avtal, samt förvalta detta avtal och vid 

behov vidta sådana förändringar, kompletteringar och/eller 

tillägg till avtalet som utifrån avtalade åtaganden, stadens 

verksamhetsbehov och affärsmässiga grunder är påkallade. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 28 

september 2015, dnr 1.5.3-8306/2015. 

 

I Stockholms stads kommunala skolor används för närvarande två 

bibliotekskataloger och plattformar för grundskolan och gymnasiet. 

Båda systemen administreras av förvaltningen och är cirka 20 år 

gamla. Med användarnas behov som utgångspunkt föreslår 

förvaltningen att en upphandling av en modern, flexibel och 

kostnadseffektiv bibliotekssystemlösning för Stockholms stads 

kommunala grund- och gymnasieskolor genomförs och att 

utbildningsdirektören får i uppdrag att genomföra upphandlingen 

och att teckna avtal för nämndens räkning. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för uppdrag kring lärande och 

elevhälsa i samverkan med ledningsstaben. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden beslutar att utbildningsdirektören får i 

uppdrag att fastställa förfrågningsunderlag för 

utbildningsnämndens upphandling av bibliotekssystem, fatta 

tilldelningsbeslut, teckna avtal, samt förvalta detta avtal och vid 

behov vidta sådana förändringar, kompletteringar och/eller 

tillägg till avtalet som utifrån avtalade åtaganden, stadens 

verksamhetsbehov och affärsmässiga grunder är påkallade. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 16   

Förnyad kartläggning av hemmasittande elever 

Svar på Skrivelse från Lotta Edholm (FP), Cecilia Brinck (M), John 

Kåberg (C), Christian Carlsson (KD) 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 5 

oktober 2015, dnr 1.1.3-7054/2015. 

 

I en skrivelse föreslås att utbildningsförvaltningen ska genomföra 

en ny kartläggning av förekomsten av hemmasittande elever i 

Stockholms skolor det vill säga elever som har mer än 50% 

frånvaro. Kartläggning och analys av åtgärder för elever med lång 

skolfrånvaro görs kontinuerligt på utbildningsförvaltningen. Varje 

månad redovisas frånvaro i betydande omfattning på varje skolenhet 

i grundskolan för rektor och grundskolechef. Därutöver görs varje 

månad en redovisning av elever som saknar skolplacering. På 

utbildningsförvaltningen pågår även ett projekt tillsammans med 

socialtjänsten ”Framtid Stockholm- pilotprojekt samverkan mellan 

skola och socialtjänst” (PPSS) som syftar till att öka skolnärvaron 

och behörigheten till gymnasiet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan med 

gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar på skrivelsen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamöterna Cecilia Brinck (M) och Jan Jönsson (FP) framlade ett 

eget förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Jan Jönsson (FP) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

att förvaltningen redovisar för nämnden hur situationen gällande 

hemmasittande elever ser ut idag samt utvecklingen sedan 

2010. 

att förvaltningen redovisar vilka ytterligare åtgärder som bör 

aktualiseras för att förhindra långvarig skolfrånvaro samt för 

att få tillbaka s.k. hemmasittare till en hållbar skolsituation. 

att därutöver anföra: 

 

De s.k. hemmasittarna är en liten grupp bland Stockholms elever 

som är mycket utsatta då de har en kraftigt förhöjd risk för framtida 

utanförskap. Det är bra att ett omfattande arbete för att motverka 

hög skolfrånvaro genomförs. Det krävs dock en fortlöpande 

kartläggning med tillhörande analys av vilka grupper där långvarig 

skolfrånvaro förekommer och varför detta förekommer. 

Hemmasittarna är en mycket heterogen grupp, och gör man inte en 

ordentlig kartläggning och tar reda på varför en viss grupp är 

hemma är risken att man sätter in fel åtgärder. En redovisning av 

situationen som den ser ut idag och förslag till åtgärder bör därför 

redovisas för nämnden. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till 

reservationen gemensamt från (M) och (FP). 
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§ 17   

Kompetensutveckling av Stockholms lärare 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 000870/2015 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 9 

september 2015, dnr 1.6.1-7297/2015. 

 

Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt 

utbildningsnämnden att inleda arbetet med att ta fram individuella 

kompetensutvecklingsplaner för samtliga lärare, oavsett huvudman, 

i Stockholms stad. Förvaltningen anser att nuvarande rutiner kring 

kompetensutvecklingsplaner är överensstämmande med motionens 

förslag, men att förvaltningen ytterligare kan arbeta vidare med 

förstärkningar och förtydliganden kring dessa. Förvaltningen ser 

dock att nämnden inte har möjlighet att påverka 

kompetensutvecklings hos andra huvudmän än Stockholms stad. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom utbildningsförvaltningens avdelning för 

personal och kompetensförsörjning i samverkan med 

grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Cecilia Brinck (M) framlade ett eget förslag till beslut 

och yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med hans yrkande. 
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Reservation 

Cecilia Brinck m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag: 

 

att tillstyrka motionen. 

att därutöver anföra: 

 

Lärarna och lärarnas kompetens är bland de viktigaste faktorerna 

för elevernas lärande och undervisningens kvalitet och det är därför 

viktigt att Stockholms stad prioriterar lärarnas fortutbildning. Det är 

viktigt för att stärka kvaliteten i undervisningen men också för att 

öka attraktiviteten i läraryrket.  

 

För att lärarna och staden som arbetsgivare ska få ut så mycket som 

möjligt av de pengar som investeras är det viktigt att all 

kompetensutveckling utgår från den enskilde individen och dennes 

behov. Därför ska arbetet med individuella utvecklingsplaner i 

stadens skolor fortsätta. Kommunen ska också, i dialog med 

friskolorna, uppmuntra även fristående aktörer att införa och arbeta 

med individuella kompetensutvecklingsplaner för sina lärare. 

Särskilt behov finns det att stärka lärarnas teknikkompetens i syfte 

att påskynda övergången till digitala verktyg och så småningom 

även inom ämnet programmering. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) hänvisade till reservationen från (M). 
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§ 18   

Inrättandet av jourskolor 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 000874/2015 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 29 

september 2015, dnr 1.6.1-7298/2015. 

 

En remiss har inkommit från kommunstyrelsen ”Motion (2015:33) 

om inrättandet av jourskolor”. Remissen gäller inrättande av 

jourskolor från årskurs fyra till och med gymnasiet för 

stökiga/mobbande elever i kommunen.  

 

Sedan vårterminen 2013 finns Skolakuten inom stadens kommunala 

grundskolor. Syftet med verksamheten är att  
ge möjlighet till akuta placeringar av elever i grundskolan som på 

grund av exempelvis grova våldsbrott tillfälligt behöver flyttas från 

den egna skolan enligt rektors beslut.  

 

Skolakuten erbjuder 5-6 akutplatser för elever i årskurs 7-9. 

Den tillfälliga placeringen är två till fyra veckor vilket är det 

utrymme som ges enligt skollagen. Ytterst finns också möjlighet för 

rektor att besluta om tillfällig avstängning för elev. Det gäller såväl 

grundskola som gymnasieskola. Bedömningen är att skolakutens 

verksamhet, tillsammans med övriga beskrivna möjligheter, fyller 

ett behov i stadens skolor i den omfattning som behövs i nuläget. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samråd med 

gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 19   

Ta krafttag mot våldsbejakande extremism 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-867/2015 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 28 

september 2015, dnr 1.6.1-7300/2015. 

 

I remissen framförs det att kommunen behöver ny och specifik 

kunskap för att kunna ta krafttag mot våldsbejakande extremism. 

Motionärerna föreslår en rad åtgärder i samverkan med externa 

aktörer för att öka kunskapen och kontrollen i de kommunala 

verksamheterna.  

 

Utbildningsnämnden föreslås genomföra ett kunskapslyft 

tillsammans med den nationella samordnaren mot våldsbejakande 

extremism. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till motionens intention att 

motverka att fler stockholmare rekryteras till våldsbejakande 

extremism, men anser inte att utbildningsnämnden har behov av ett 

särskilt kunskapslyft. Förvaltningen anser att grund- och 

gymnasieskolan redan har i uppdrag att förmedla en demokratisk 

värdegrund samt att samverka med socialtjänst, polis och andra 

relevanta aktörer sker genom samverkan i stadsdelarna. 

 

Riktade samordnande insatser på individnivå utifrån att eleven har 

hög skolfrånvaro och låg måluppfyllelse, vilket kan vara en 

indikator på att eleven riskerar att fara illa. Genomförs sedan våren 

2013 genom pilotprojektet samverkan skola och socialtjänst i åtta 

stadsdelar och med 16 skolor för målgruppen år 7-9. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samarbete med 

gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) och Jan Jönsson (FP) anmälde ett särskilt 

uttalande enligt nedan: 

 

Arbetet mot våldsbejakande extremism är en prioriterad uppgift för 

varje demokratiskt samhälle. Som förvaltningen skriver i sitt 

tjänsteutlåtande pågår ett arbete under kommunstyrelsen med att ta 

fram en stadsövergripande strategi för arbetet mot extremism. Vi 

följer arbetet noga och anser att de punkter som motionen tar upp är 

fortsatt relevanta i det arbetet, bland annat vad gäller vikten av ökad 

kunskap och stöd till avhoppare och anhöriga. 

 

Det är avgörande att strategin undviker tidigare begångna misstag 

och ger ett handfast och vetenskapligt underbyggt underlag för 

stadsdelarnas och facknämndernas arbete mot våldsbejakande 

extremism. Som motionärerna skriver måste ett förebyggande 

arbete kombineras med rättsvårdande insatser för att gripa och 

lagföra människor som begår våldsamma handlingar. De som möter 

invånare i riskzonen för radikalisering måste veta vad man ska titta 

efter och hur man ska agera om man märker att någon håller på att 

hamna i en radikal miljö. 

 

De som kommer i kontakt med Stockholms unga, till exempel lärare 

och fritidspedagoger måste veta vilka riskfaktorer de ska hålla utkik 

efter. Att dessa personer har kunskap om vilka tecken och symboler 

som marknadsför våldsbejakande extremism är avgörande för att i 

ett tidigt skede upptäcka och hindra radikalisering. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) och Christian Carlsson (KD) hänvisade till det 

särskilda uttalande gemensamt från (M) och (FP). 
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§ 20   

Miljö- och klimatsäkra maten 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 106-886/2015 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 22 

september 2015, dnr 1.6.1-7884/2015. 

 

Utbildningsnämnden har fått ”Motion (2015:36) om att miljö- och 

klimatsäkra maten” på remiss. I motionen föreslås att kommun-

fullmäktige ska besluta att ställa krav på att kött som köps in i 

Stockholms stad är producerat enligt svenska djurskyddsregler. 

Vidare föreslår motionären att en strategi ska utarbetas för att 

minska miljö- och klimatpåverkan från mat.  

 

Förvaltningen bedriver sedan tidigare ett strategiskt utvecklings-

arbete inom området skolmåltider utifrån gällande styrdokument. 

Under året har fokus varit på klimatsmarta måltider och ekologiska 

inköp. Förvaltningen har successivt ökat andelen ekologiska inköp. 

I den senaste livsmedelsupphandlingen ställdes djurskyddskrav 

enligt Konkurrensverkets kriterier; däremot är det inte möjligt att 

besluta om krav som är diskriminerande mot producenter i andra 

EU/EES-länder. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) anmälde ett ersättaryttrande enligt nedan: 

 

Centerpartiet föreslår dels att Stockholms stad ska ställa samma 

krav på djurskydd på den mat vi köper in som den svenska staten 
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ställer på svenska bönder. Dels föreslår vi en strategi för minskad 

miljö- och klimatpåverkan. 

 

Vänstermajoriteten har i sin budget för 2015 enbart fokuserat på 

ekologisk mat när de satt upp sina mål och prioriteringar. Det anser 

vi är otillräckligt och därför behövs det en bredare strategi. Staden 

ska under 2015 revidera sin upphandlingspolicy för att driva 

utvecklingen i hållbar riktning. I det arbetet vill vi inarbeta ännu fler 

krav på djurskydd vid upphandlingarna än de som förvaltningen 

pekar på redan genomförs. Därav förslagen i vår motion. 
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§ 21   

Matglädje för Stockholms barn och äldre 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 000927/2015 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 25 

september 2015, dnr 1.6.1-8696/2015. 

 

Utbildningsförvaltningen har fått ”Motion (2015:41) om matglädje 

för Stockholms barn och äldre” för yttrande. I motionen föreslås att 

kommunfullmäktige ska besluta om en måltidsstrategi för matglädje 

för förskola, skola och äldreomsorg med tydligt fokus på miljö- och 

klimatpåverkan, smak, kvalitet och pedagogiska inslag. 

 

Utbildningsförvaltningen bedriver sedan tidigare ett strategiskt 

utvecklingsarbete utifrån nämndens riktlinjer för skolmåltider. För 

närvarande revideras stadens miljöprogram med bland annat 

målsättningar om andelen ekologiska livsmedel. Förvaltningen har 

genomfört en rad olika insatser utifrån dessa styrdokument för att 

öka andelen ekologiska inköp samt öka medvetenheten kring 

klimatsmarta livsmedelsval. Förvaltningen anser inte att det finns 

behov av en särskild strategi för matglädje i stadens skolor. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 

samverkan med grundskoleavdelningen och gymnasieavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
 
Särskilt uttalande 

Cecilia Brinck m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande enligt nedan:  

 

De policys som finns kring vikten av matupplevelsen är 

otillräckliga. Fortfarande har många skolelever ojämna lunchtider 

och stressiga lunchraster och få förskolor har egna odlingslotter där 
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barnen kan följa processen från jord till bord. Speciellt måste 

hänsyn tas till ungdomars dygnsrytm som bör få en senare skolstart 

och därmed en senare skollunch.  

 

Motionen handlar om vad staden kan göra utöver det som redan 

görs. Matupplevelsen handlar om så mycket mer än att bli mätt och 

få i sig den närings som behövs för att klara dagen. Måltiden bör 

också vara en stund för avbrott, njutning och umgänge för alla 

elever i Stockholm. 

 

Det arbete som staden redan gör bör utvecklas i den riktning som 

motionen anför. 

 
Ersättaryttrande  

John Kåberg (C) hänvisade till det särskilda uttalandet från (M). 
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§ 22   

Revidering av arkivregler för Stockholms stad 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 001124/2015 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 15 

september 2015, dnr 1.6.1-8663/2015. 

 

Det nationella regelverket för hantering av allmänna handlingar och 

myndigheters arkiv utgörs av arkivlagen (1990:782) och 

arkivförordningen (1991:446). Arkivlagen är en kortfattad ramlag 

som endast anger principerna för hur myndigheternas arkiv ska 

hanteras. I lagen (16§) ges fullmäktige befogenhet att meddela 

föreskrifter om arkivvården inom kommunen. Sådana föreskrifter 

har för Stockholms del utfärdats av kommunfullmäktige enligt 

kommunal författningssamling (Kfs) 2007:26, Arkivregler för 

Stockholms stad. 

 

Kulturnämnden är arkivmyndighet i Stockholms stad och 

Stadsarkivet dess förvaltning i arkivfrågor. Stadsarkivet lägger i 

ärendet fram ett förslag till en revidering av stadens arkivregler. 

 

Förvaltningen har inga invändningar mot eller synpunkter att 

tillägga till föreslagna revideringar av Stockholms stads arkivregler. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 23   

Yttrande till förvaltningsrätten 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar samt åberopar det bilagda yttrandet från 

förvaltningen (Bilaga) som yttrande till Förvaltningsrätten i 

Stockholms mål nr 30458-14, avdelning 32. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 2 

oktober 2015, dnr 1.8.1-10466/14. 

 

Utbildningsnämndens beslut den 27 november 2014 i § 10 om 

genomförandeförslag för om- och tillbyggnad av byggnaden 

Lindeparkens gymnasium till ny grundskola i Enskede Gård. 

Beslutet har överklagats och förvaltningsrätten har begärt att 

utbildningsnämndens ska yttra sig över överklagandena.  

 

Förvaltningen anser att överklagandena ska avslås. Grunden till att 

överklagandena ska avslås är att laglighetsprövning begränsas till 

att pröva beslutets laglighet och omfattar inte frågor om lämplighet 

eller skälighet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom ledningsstaben i samverkan med 

stadsledningskontorets juridiska avdelning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar samt åberopar det bilagda yttrandet från 

förvaltningen (Bilaga) som yttrande till Förvaltningsrätten i 

Stockholms mål nr 30458-14, avdelning 32. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 24   

Yttrande till Riksdagens ombudsmän (JO) 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det som yttrande till Riksdagens ombudsmän 

(JO). 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 5 

oktober 2015, dnr 1.4.2-8739/2015. 

 

Vårdnadshavare för elev på en kommunal grundskola har till 

Riksdagens ombudsmän (JO) anmält att en lärare berättat för 

elevens klasskamrater att denne har en diagnos, samt att läraren vid 

ett tillfälle skickat hem eleven för att ta sin medicin. JO har begärt 

in ett yttrande från utbildningsnämnden. Utbildningsförvaltningen 

har utrett ärendet och konstaterat att läraren varit medveten om att 

uppgifterna är av sådan karaktär att de inte ska lämnas till övriga 

elever. På en direkt förfrågan från andra elever har läraren dock 

bekräftat att eleven har en diagnos, detta i syfte att övriga elever 

skulle få förståelse för elevens situation. Läraren ångrar det 

inträffade och är nu införstådd med gränserna kring sin sekretess. 

Enligt skolan är elevens skolsituation i dagsläget bra. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. Uppgifter har 

lämnats av berörd lärare och rektor. Rektor och berörd lärare har 

beretts möjlighet att lämna synpunkter på förvaltningens förslag till 

yttrande. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det som yttrande till Riksdagens ombudsmän 

(JO). 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 25   

Pysslingen förskolor och skolor AB ./. Stockholm stad genom 

dess utbildningsnämnd (nämnden) 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar samt åberopar det bilagda yttrandet från 

förvaltningen (bilaga 1) som yttrande till Förvaltningsrätten i 

mål nr. 18135-15.  

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, i 

enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 5 

oktober 2015, dnr 1.8.1-8158/2015. 

 

Den 20 juli 2015 avslog utbildningsnämnden (delegationsordning 

101) en ansökan från Pysslingen förskolor och skolor AB, org. nr. 

556035-4309, att enligt skollagen bedriva förskola på adress 

Östersundsgatan 5, Hässelby-Vällingby stadsdelsnämndsområde. 

Ansökan avslogs med hänvisning till de brister som framkommit 

genom tillsyn på några av den sökandes redan befintliga förskolor.  

 

Den sökande har överklagat beslutet och Förvaltningsrätten i 

Stockholm har förelagt nämnden om att yttra sig.  

 

Förvaltningen bedömer att det som framförs i överklagandet inte 

påverkar förvaltningens bedömning i beslutet om avslag och att 

beslutet därmed ska stå kvar. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning. Samråd har skett med stadens juridiska avdelning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar samt åberopar det bilagda yttrandet från 

förvaltningen (bilaga 1) som yttrande till Förvaltningsrätten i 

mål nr. 18135-15.  

2. Stadsledningskontorets juridiska avdelning får i uppdrag att, i 

enlighet med tidigare utfärdad fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan.  

3. Beslutet justeras omedelbart. 
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 26   

Beslut om vitesföreläggande gentemot en enskild pedagogisk 

omsorg   

Beslut 

1. Utbildningsnämnden förelägger med stöd av 26 kap. 8 § samt 

27 § skollagen (2010:800) huvudmannen vid vite om 30 000 

kronor att senast den 1 januari 2016 till förvaltningen lämna in 

redovisningar avseende föreläggande punkt 1, 3, 4 och 5 i 

nämndens tillsynsbeslut den 17 mars 2015. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 5 

oktober 2015, dnr 13-453/7112. 

 

Utbildningsnämnden fattade den 23 januari 2014 ett tillsynsbeslut 

där aktuell huvudman ålades att åtgärda de brister som 

uppmärksammats i huvudmannens pedagogiska omsorg. 

Tillsynsbeslutet fattades med hänsyn till genomförd 

tillsynsinspektion den 24 oktober 2013. Den 17 mars 2015 fattade 

nämnden ett nytt tillsynsbeslut efter en uppföljning av det tidigare 

tillsynsbeslutet (se bilaga).  

 

Mot bakgrund av att huvudmannen inte lämnat in någon 

redovisning i enlighet med tillsynsbeslutet den 17 mars 2015 är det 

inte möjligt att bedöma om verksamhetens brister är åtgärdade.  

 

Förvaltningen föreslår att ett beslut om föreläggande förenas med 

vite för att huvudmannen ska förmås lämna in begärda 

redovisningar. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för utveckling och 

samordning. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden förelägger med stöd av 26 kap. 8 § samt 

27 § skollagen (2010:800) huvudmannen vid vite om 30 000 

kronor att senast den 1 januari 2016 till förvaltningen lämna in 

redovisningar avseende föreläggande punkt 1, 3, 4 och 5 i 

nämndens tillsynsbeslut den 17 mars 2015. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 27   

Ansökan om medgivande att fullgöra skolplikten på annat sätt 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden avslår ansökan i enlighet med de skäl som 

anförs i förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt Stockholms stads juridiska 

avdelning, att enligt tidigare fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan i allmän förvaltningsdomstol i det 

aktuella ärendet. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen redovisade ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 8 

oktober 2015, dnr 4.2.4-8516/2015. 

 

Vårdnadshavarna ansöker om att deras barn ska medges rätt att 

fullgöra skolplikten på annat sätt (undervisning i hemmet under 

läsåret 2015/16). Vårdnadshavarna har tidigare ansökt om att få 

bedriva undervisning i hemmet men ansökningarna avslagits av 

utbildningsnämnden. Utbildningsnämndens beslut har överklagats 

men domstolarna har inte funnit skäl att ändra besluten. 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden ska avslå 

vårdnadshavarnas ansökan. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår utbildningsnämnden att besluta följande: 

 

1. Utbildningsnämnden avslår ansökan i enlighet med de skäl som 

anförs i förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt Stockholms stads juridiska 

avdelning, att enligt tidigare fullmakt, föra 

utbildningsnämndens talan i allmän förvaltningsdomstol i det 

aktuella ärendet. 

3. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och förklarade 

sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta. 
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§ 28   

Övriga frågor 

Skrivelse från M, FP och KD om ” Trygghet på stadens 

skolgårdar”. 

Skrivelse från FP, C och KD om ”framtiden för Pilotprojekt 

skola-socialtjänst”. 

Skrivelse från FP, C och KD om ”Skolgång för nyanlända i 

flyktingsituationens spår”. 

 

Skrivelserna lämnas till förvaltningen för beredning. 

 


